The Boeing Company [NYSE: BA], industry teammates and the U.S. Missile Defense Agency have achieved a significant milestone for the revolutionary Airborne Laser (ABL) missile defense program with the installation of all six chemical oxygen iodine laser (COIL) modules on the ABL aircraft at Edwards Air Force Base, Calif. 

"ABL's weapon system integration team has done a tremendous job installing major components of the high-energy laser aboard the aircraft, and they remain on track to reach the missile shoot-down demonstration planned for 2009," said Scott Fancher, vice president and general manager of Boeing Missile Defense Systems. 

Overall laser integration is more than 70 percent complete. Once plumbing and wiring installation occurs and final inspections of the laser are complete, system activation and ground tests of the laser inside the aircraft will begin. Facilities, testing and safety procedures at Edwards are being upgraded to accommodate laser tests in the aircraft hangar. 

"By implementing lessons learned and Lean-plus process improvements, the team has reduced laser installation time on the aircraft to about one-third from what was required when the laser modules were installed in the system integration laboratory at Edwards," Fancher noted. 

The laser modules were demonstrated successfully in ground testing in late 2005 in the system integration laboratory at Edwards and completed the refurbishment phase in late 2007. ABL's low-power beam control and fire control systems demonstrated their capability in 2007 by tracking an airborne target, measuring and compensating for atmospheric turbulence and firing a surrogate high-energy laser at the target. This dual-path approach demonstrated all of ABL's key technologies. Integration of the high-energy laser in the aircraft will lead to ground and flight tests of the entire ABL weapon system, culminating in an airborne intercept test against a ballistic missile in 2009. 

The Airborne Laser consists of a modified Boeing 747-400F whose back half holds the high-energy laser, designed and built by Northrop Grumman. The aircraft's front half contains the beam control/fire control system, developed by Lockheed Martin, and the battle management system, provided by Boeing. 

Boeing is the prime contractor for ABL, which will provide speed-of-light capability to destroy all classes of ballistic missiles in their boost phase of flight. ABL's speed, precision and lethality also have potential for other missions, including destroying air-to-air, cruise and surface-to-air missiles. 
                                                 Перевод
Компания Боинг вместе со своими сподвижниками и агенство противоракетной обороны США дошли до знаменательного этапа в революционной программе бортовой противоракетной лазерной обороны – установки шести химических кислородно-йодистых лазерных модулей на самолет с лазером на борту на военно-воздушной базе в Эдвардсе.
«Команада, занимающаяся внедрением бортовой лазерной системы, проделала огромную работу, установив большую часть высоко-энергичного лазера на борт самолета, и они продолжают работать в том же духе, чтобы успеть к демонстрации устройства, запланнированной на 2009 год», - заявляет Скот Фанчер, вицепрезидент и главный менеджер системы противоракетной обороны Боинга.
  В целом установка лазера завершена на 70%. После завершения крепежных работ и прокладки проводов будет произведена контрольная проверка на готовность лазера к работе, после чего начнется тестирование системы активации  лазера на земле. Оборудование, а также инструкции по  безопасности и проведению испытаний будут изменены для возможности тестирования лазера в ангаре.
  «Благодаря использованию работниками всей предоставленной им информации, а также небольшому усовершенствованию процесса, команде удалось  установить лазер в три раза быстрее, чем это было сделано в лаборатории в Эдвардсе», - отметил Фанчер. 
  Лазерные модули были удачно продеманстрированы в 2005 году при наземных тестах в Эдвардской лаборатории, их модернизация закончилась только к 2007 г. Системы управления огнем и контроля лазерного луча малой мощности продемонстрировали свои возможности при отслеживании воздушных целей, измерении и подавлении атмосферной турбулентности и ведении огня из высокомощного лазера по цели. Эди разносторонние испытания продемонстрировали все ключевые возможности бортового лазера. Установка высокомощного лазера на борт самолета приведет к наземным и воздушным тестированиям всей системы бортового лазерного вооружения, окончательным этапом для которых станет перехват баллистической ракеты в 2009 г.
  Самолет с лазером на борту представляет собой модифицированную версию Боинга 747-400F, в задней части которого установлен высокомощный лазер, разработанный и сконструированный корпорацией Northrop Grumman. В передней части самолета установлены системы управления огнем и контроля лазерного луча, разработанные компанией Lockheed Martin, а также система ведения боя от компании Боинг. 

    Сейчас Боинг является главным поставщиком бортовых лазеров, которые способны со скоростью света уничтожать ракеты любого класса в скоростном режиме полета. Скорость, точность и мощность этого оружия дает ему возможность выполнять и другие задачи, включая ведение воздушного боя, а также уничтожение крылатых ракет и ракет класса земля-воздух.
